
 

ZÁPIS Z 4. SCHŮZE SK RVŠ   

(STÁLÉ ZASEDÁNÍ 2024–2026) 

18.4.2024, Západočeská univerzita, Plzeň 

 

Přítomni: 21 

Delegáti a delegátky:  

Boňko M. (UK), Cibulka V. (AMU), Farník M. (ČVUT), Hala M. (VŠCHT), Hanzlík J. (UTB), Heger A. 

(PEUNI), Hromek L. (UHK), Hrubešová E. (ŠAVŠ), Hájková J. (UO), Lavrenčíková J. (UPCE), Marková T. 

(UP), Mičan J. (ZČU), Reml T. (VŠE), Rovenská K. (VUT), Říčanová V. (MENDELU), Severa O. (UNOB), 

Severová V. (VŠPJ), Solak D. (MUNI) 

Náhradníci a náhradnice s hlasovacím právem:  

Čelovský P. (VŠB – TUO), Hüttnerová K. (ČZU), Koutská A. (JCU) 

Náhradníci a náhradnice s hlasem poradním:  

Bílková E. (UO), Crha P. (MENDELU), Göttlerová V. (VŠPJ), Mahdalík J. (VUT), Sláma J. (ČVUT), 

Vrubel Š. (UPCE) 

Členové sekretariátu:  

Horváth M., Krujlacová A. 

Hosté:  

Arketová H. (ZČU), Bohatý O. (ZČU), Kubečková A. (ZČU), Malínek K. (VŠE), Procházka J. (ZČU)  



 

ZAHÁJENÍ  

M. Farník přivítal přítomné na zasedání a poděkoval Západočeské univerzitě. Na místo skrutátorů 

navrhl T. Remla a M. Halu. Je 19 zástupců s hlasovacím právem.  

Usnesení č. 1: SK RVŠ schvaluje skrutátory T. Reml a M. Hala.   

PRO: 17 PROTI: 2 ZDRŽEL SE: 0  

1. Schválení programu 4. schůze  

M. Farník představil program, který byl zaslán před dvěma týdny. 

1. Schválení programu 4. schůze  

2. Informace z předsednictva SK RVŠ  

3. Informace z Předsednictva RVŠ  

4. Volba výboru Cen Jana Opletala 

5. Informace z komisí a pracovních skupin  

6. Různé 

Usnesení č. 2: SKRVŠ schvaluje program 4. schůze.  

PRO: 19 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0   

2. Informace z předsednictva SK RVŠ  

M. Farník uvedl, že za poslední 4 týdny se stalo poměrně hodně věcí. Novela zákona o vysokých 

školách prošla překotným vývojem a byla 27.3. schválena vládou ČR, a to i s připomínkami 

legislativní rady vlády, které se nedotkly hlavních bodů jako je reforma doktorského studia, 

závěrečné zkoušky a podobně. Výsledný dokument nemá žádné nedostatky. Pak 16.4. prošla novela 

prvním čtením, v jednání podvýboru bude 23.4. a v jednání výboru 24.4. s tím, že obou těchto jednání 

se bude spolu s dalšími kolegy účastnit. Jednání výboru bude veřejné, takže od 12:15 tam všechny 

zve.  

Ve spolupráci s ZČU se organizovala Konference studentských senátorek a senátorů. Řešili pozvánky 

pro ministry a ministryně na květnové zasedání, které proběhne 16.5. na ČVUT v  10. patře budovy 

CIIRC. Dále se organizuje schůzka s předsedy poslaneckých klubů ohledně projednávání zákona o 

vysokých školách.  

V rámci reprezentativní činnosti se K. Rovenská zúčastnila panelu k flexibilitě ve vzdělávání na 

konferenci hodnocení kvality vysokých škol v Telči. 

K. Rovenská doplnila, že všichni se shodli, že flexibilita je vítaná, jen se s ní musí umět pracovat. 

Padlo tam několik názorů, které implikovaly, že studenti s flexibilitou na vysokých školách operovat 

neumí. K tomu padla oponentura, že to vzniká informačním šumem a špatnou dostupností 



 

informací, což studentům ztěžuje najít si svoji studijní trajektorii. Téma flexibility je široké, ale 

obecně má řešit volný výběr předmětů a oblastí, ve kterých se člověk vzdělává.  

Bylo tam několik dalších panelů a došlo i ke sdílení informací ze zahraničí. V Holandsku zjistili, že 

92% studentů nemá o flexibilní zájem, ale u nás se flexibilita stále vnímá pozitivně. Dále proběhly 

workshopy ohledně flexibility nejen ve výuce. Proběhlo mnoho zajímavých debat.  

J. Sláma se zúčastnil Fóra předsedů akademických senátů, které proběhlo v Praze. Všichni si chválili 

organizaci. Nepadly žádné nové informace, diskutovala se novela a přístup ze strany ministerstva. 

Někteří předsedové si chválili studentské zástupce, což bylo pozitivní, ale padaly také názory, že 

třetina studentských zástupců v senátu je dostatečná a neměl by se jejich počet zvyšovat.  

D. Solak se zúčastnil výjezdu mimo studentskou komoru ve spolupráci s ČKR, kde vysílají zástupce 

na simulaci evropské rady. SK RVŠ je vždy oslovena, aby nominovali zástupce z  řad studentů, kteří 

pak jedou na tento simulační event.  

V. Říčanová uvedla, že to byla zajímavá akce i zkušenost a do budoucna ji doporučuje. Byl to druhý 

ročník akce, možná i proto organizace nebyla ideální a komunikace proběhla na poslední chvíli.    

M. Farník dále informoval o pracovní skupině ministerstva školství pro mzdovou kohezi a úpravu 

mimonormativního financování. Ve skupině je užší předsednictvo RVŠ a ČKR v menším formátu. 

Řešili pravidla výzvy na mzdovou kohezi, distribuci 800 milionů, které k ní mají sloužit. Každá škola 

by měla dostat podíl, který odpovídá podílu na koeficientu K. Jsou to dost zanedbatelné částky 

v rámci rozpočtu a nemají šanci valorizovat jakoukoli složku mzdy. Dostanou je ty vysoké školy, 

které mají jednotné tarify. Na drtivé většině univerzit už tohle funguje, v principu to nemají jenom tři 

a to UK, ČVUT a UPOL. Myslel si, že je to daleko větší problém. Kvůli tomu, že UK to nejspíš nestihne, 

se do výzvy přidá to, že doba platnosti předpisu může být až do 2026. Musí se tedy teď schválit 

jednotný mzdový předpis, a i když začne platit později, univerzita dostane slíbené peníze.  

Proběhla taky debata o tom, že proběhne podpora excelence a ta půjde na A univerzity. K tomuto 

měli výhrady rektoři regionálních univerzit. Další podpora excelence byla slíbena více granulárně a 

budou se posuzovat centra excelence, vynikající ústavy a podobně, což je férovější.  

Dále se otevřela debata k k úpravě koeficientu K. Tam se také otevírá možnost řešit indikátor míry 

úspěšnosti. To řešili také v KVS a připravili i usnesení, které v principu říká, že tento výpočet by chtěli 

změnit. Pokud usnesení SK RVŠ schválí, pošle ho ředitelce odboru vysokých škol jako stanovisko 

studentské komory, se kterým se bude moct pracovat na pracovní skupině. Potom, co se sesbírají 

návrhy na úpravu K dojde k výpočtům vlivu změn na financování vysokých škol, na základě, kterého 

budou probíhat další diskuse.  

M. Farník dále uvedl, že byl kontaktován p. Čalkovskou, což je předsedkyně asociace 

vysokoškolských poradců a ředitelka centra ELSA na ČVUT. Podala hezky zpracované podklady, 

které obsahují výsledky monitoringu duševního zdraví a standardy vysokoškolského poradenství. 

Oba dokumenty jsou na SharePointu v případě, že by někdo chtěl komunikovat výsledky a své 

univerzitě. Návratnost dotazníku je asi 27 000 s tím, že všechny otázky zodpovědělo 21 000 

respondentů, což je dobrý výsledek. Průzkum ukazuje to, že duševní zdraví není problém jenom na 



 

papíře a studenti vykazují známky úzkostí, deprese a rizika sebevražedného chování. Tomu by se 

mělo přizpůsobit i poradenství na vysokých školách a financování těchto aktivit ze strany MŠMT. 

Máme tedy perfektní podklady pro to, abychom při diskusi o příspěvku argumentovali pro 

navýšením příspěvku pro poradenské služby.  

J. Sláma se doptal na prodloužení lhůty platnosti jednotného mzdového předpisu. Vyžaduje 

ministerstvo, aby opravdu vešel v platnost?  

M. Farník odpověděl, že neví detaily, ale v momentě, kdy by to univerzita nedodržela, došlo by 

k velké reputační škodě.  

Usnesení č. 3: SK RVŠ bere na vědomí informace z Předsednictva SK RVŠ. 

PRO: 21 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0   

Usnesení č. 4: Studentská komora RVŠ podporuje změnu výpočtu parametru úspěšnosti studia 

(graduation rate) v rámci rozdělení prostředků v ukazateli K. Do výpočtu by se měli započítávat 

zapsané studentky a studenti bez ohledu na započítanou dobu studia. V současném výpočtu 
míry úspěšnosti MŠMT nezapočítává zapsané, a tedy i neúspěšné, studentky a studenty 

prvních ročníků, což SK RVŠ vnímá jako nesystémové. Vysoká míra neúspěšnosti v prvním 
ročníku je mimo jiné ukázkou nízké kvality výuky vysokých škol a měla by tak být i hodnocena 

při rozdělování finančních prostředků. 

PRO: 20 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0   

3. Informace z Předsednictva RVŠ  

M. Farník uvedl, že Rada od minule nezasedala, ale prošlo per rollam hlasování nominací, takže byl 

nominován do Rady NAÚ. Probíhá příprava programového prohlášení. Řešilo se také financování 

studentské komory, na jednání Ekonomické komise nebyl pozván, ale i přesto se mu podařilo 

připojit na posledních pár minut a zodpovědět všechny dotazy. Bude tam 100 tisíc navíc, které si SK 

RVŠ schválila v rozpočtu a doufá, že během půl roku se vyřeší problematika členských příspěvků.  

Programové prohlášení se projednává, podněty nejsou nic nového a záleží, kdo ho bude 

zpracovávat. Bylo by dobré, aby v něm nebylo nic, co je v rozporu s Programovým prohlášením SK 

RVŠ.  

Na příštím předsednictvu plánuje navrhnout usnesení pro podporu Standardu školitele. Zákonná 

norma už je v legislativním procesu a můžeme se tedy začít bavit o tom, že vysoké školy musí mít 

standard školitele při akreditaci doktorských studijních programů. Udělali ukázkový dokument, 

který byl přijat velmi pozitivně, a proto chce navrhnout usnesení, které bude tento dokument 

podporovat. Už teď slouží jako vzor.  

Dále v NAÚ probíhá výzva do seznamu hodnotitelů, deadline je to 30.5. a jsou otevřeny všechny 

oblasti vzdělávání. Od roku 2020 se kdokoli může přihlásit pomocí formuláře. T. Marková apelovala 

na sdílení informací jak o výzvě, tak o tom, co práce obnáší a jaký má na akreditace vliv. Pro nově 

zapsané studenty se také plánuje seminář v květnu.  



 

J. Sláma se zeptal na to, jak přesvědčovat studenty o tom, aby šli pracovat pro NAÚ nad rámec svých 

povinností, pokud to není lukrativní. V odpovědi M. Farník poukázal na možnost změny financování 

NAÚ a jeho ukotvení, která se očekává. Financování by pak šlo zejména ze strany vysokých škol.  

Proběhla diskuse ohledně NAÚ a schválení rozpočtu.  

4. Volba výboru Cen Jana Opletala  

D. Solak připomněl, že Cena Jana Opletala je nejvyšší studentské ocenění, které dříve udělovala SK 

RVŠ, od loňského roku se na Ceně podílí také spolek Díky, že můžem. V posledních letech dochází 

k různým změnám, došlo k rozšíření kategorií z jedné na tři. Loňští laureáti jsou automaticky členové 

letošního Výboru. S Díky, že můžem se dohodli na tom, že předsedkyní Výboru bude Š. Faicová, která 

se stala laureátkou v kategorii vysoké školy. Kandidátku krátce představil M. Farník, kterou po 

schválení usnesení jmenoval předsedkyní Výboru.  

Usnesení č. 5: SK RVŠ schvaluje předsedkyni Výboru Šárku Faicovou. 

PRO: 20 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0  

D. Solak připomněl, že 2 členové výboru jsou z SK RVŠ a také apeloval na včasné zaslání nominací.  

Ve výboru je dále jedna osoba z vysokoškolského prostředí a dvě osoby z občanské společnosti. 

Členi z SK RVŠ se volí tajně, M. Farník navrhl do volební komise J. Slámu, T. Markovou a M. Halu. J. 

Sláma nesouhlasil s účastí v komisi, dále byl navržen V. Cibulka. T. Marková byla členy komise 

vybrána jako předsedkyně.  

Usnesení č. 6: SK RVŠ schvaluje volební komisi ve složení Tereza Marková (předsedkyně), 

Vojtěch Cibulka a Miroslav Hala. 

PRO: 19 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 1   

T. Marková uvedla, že přišly 4 nominace před zasedáním, další 3 nominace se objevily na zasedání. 

Proběhlo krátké zdůvodnění všech nominací a připomenutí pravidel volby.  

A. Heger byl zvolen v prvním kole jako zástupce. V druhém kolem proběhlo hlasování mezi J. Slámou 

a E. Bílkovou, zvolena byla E. Bílková a J. Sláma se tak stává náhradníkem.  

Výsledky prvního kola voleb:  

- J. Lavrenčíková dostala 3 hlasy 

- M. Boňko dostal 4 hlasy  

- V. Říčanová dostala 4 hlasy  

- E. Hrubešová dostala 5 hlasů  

- J. Sláma dostal 6 hlasů  

- E. Bílková dostala 6 hlasů  

- A. Heger dostal 14 hlasů  



 

Výsledky druhého kola voleb:  

- J. Sláma dostal 5 hlasů  

- E. Bílková dostala 16 hlasů  

Usnesení č. 7: SK RVŠ volí Adama Hegera a Evu Bílkovou za členy výboru jako zástupce SK 

RVŠ. 

 

D. Solak upřesnil, že další volby už nejsou tajné, ale hlasuje se o přijatelnosti každého kandidáta, kdy 

je možné hlasovat pro libovolný počet kandidátů. Pro volbu osoby z vysokoškolského prostředí 

máme 2 kandidáty a to prof. T. Kašparovský a doc. J. Langer. Oba byli informováni o tom, že se 

mohou stát členy Výboru. V. Říčaková dále navrhla Z. Hozlárovou.  

T. Marková představila J. Langera, kterého navrhla. Je místopředsedou RVŠ, velmi prostudentský 

akademik a místopředseda AS. Dříve byl také předsedou AS a už od studií byl velmi aktivní. Vždy stojí 

za studenty i SK RVŠ. Je speciálním pedagogem, věnuje se hlavně studentům s poruchami sluchu.  

D. Solak představil T. Kašparovského, kterého nominoval. Je to předseda RVŠ a také děkan 

přírodovědecké fakulty MUNI a profesor biochemie. V rámci MUNI s ním mají dobrou zkušenosti, 

zastává se studentů na všech úrovních a dobře se s ním spolupracuje.  

V. Říčanová představila Z. Hozlárovou ze Študentské rada vysokých škôl (ŠRVŠ). Je to předsedkyně 

a za svůj mandát se zasadila o velké množství důležitých reforem. Podílela se i v kauze studenta práv 

na Slovensku a ona sama je člověk, co by mohl být laureátem a má zkušenosti s velmi aktivními 

studenty. Její nominace není předjednaná.  

Byl zvolen T. Kašparovský, J. Langer byl vybrán jako náhradník na základě losu.  

Výsledky voleb:  

- T. Kašparovský dostal 14 hlasů  

- J. Langer dostal 10 hlasů  

- Z. Hozlárová dostala 10 hlasů  

Usnesení č. 8: SK RVŠ nominuje prof. Tomáše Kašparovského členem výboru z řad osobností 
vysokoškolského prostředí.  

 

D. Solak vyjmenoval nominace na zástupce osob z občanského prostředí. Kandidátů je celkem pět, 

a to M. Laštovička, Š. Heller, J. Tomšej, M. Břeňová a D. Prokop. Všichni kandidáti byli krátce 

představeni.  

Proběhlo hlasování o kandidátech, s nejvyšším počtem hlasů byli zvoleni M. Laštovička a M. 

Břeňová.  



 

Výsledky voleb: 

- M. Laštovička dostal 12 hlasů 

- Š. Heller dostal 6 hlasů  

- J. Tomšej dostal 5 hlasů  

- M. Břeňová dostala 12 hlasů  

- D. Prokop dostal 6 hlasů  

Usnesení č. 9: SK RVŠ nominuje M. Laštovičku a M. Břeňovou členy výboru z řad osobností 

občanské společnosti. 

 

D. Solak dodal, že kontaktovat zvolené budou po tom, co bude Výbor kompletní.  

5. Informace z komisí a pracovních skupin  

T. Marková za KVS uvedla, že se členové komise činí v různých panelech a je to vyčerpávající.   

J. Sláma za LK uvedl, že situace se od posledního zasedání nezměnila. Do léta je bude čekat draft 

Statutu RVŠ, kde by se měla promítnout větší samostatnost SK RVŠ. Dále bude hodně práce kolem 

Novely vysokoškolského zákona. Dojde k přípravě pozměňovacích návrhů, se kterými bude potřeba 

pracovat a bude to vyžadovat spoustu úsilí.  

Za KDS uvedl M. Hala, že vysílají zástupce na General meeting, který je v červnu. Budou také pracovat 

s FAQ k novele. M. Farník souhlasil s tím, že by měla vzniknout i zpráva k tomu, jak reforma vznikala, 

aby bylo jasné, kdo má dostat kredit a aby se nešířily dezinformace o přínosu. Na toto téma má 

v pondělí schůzku s Hospodářskými novinami a doufá, že by o tom mohl vyjít článek.  

D. Solak za PRASK ZZ uvedl, že kromě zmiňované simulace se chystá shromáždění ESU, kam jedou 

zástupci SK RVŠ. Kvůli deklaraci příjmů spadají do vyšší poplatkové kategorie. Na board meetingu 

v Ženevě se bude řešit finanční situace ESU, která je velmi špatná. Dále zmínil QA Pool, což je seznam 

hodnotitelů, který spravuje ESU, podobný seznamu hodnotitelů NAÚ. Díky němu se může člověk 

dostat na zajímavé hodnocení do zahraničí. Všem poskytnou doporučující dopis. Dál M. Farník poletí 

s ministerskou delegací do Albánie.  

J. Lavrenčíková doporučila účast na zahraniční hodnocení akreditace. Byla to velmi přínosná 

zkušenost.  

K. Rovenská za PRASK PR uvedla, že diskutovali, jaké by měly být výstupy z  KASu, aby se dalo něco 

dát ven. Všem poděkovala za sdílení příspěvků, které SK RVŠ produkuje.  

M. Farník připomněl, že je poprvé přítomna náhradnice za VŠPJ V. Göttlerová, která se krátce 

představila. Její velkou motivací pro účast v AS bylo zlepšení studentského života.  

Do KVS se přihlásila J. Lavrenčíková, P. Crha a Š. Vrubel.  



 

6. Různé  

M. Farník přednesl plán zbytku výjezdního zasedání. Další jednání bude 16.5. na ČVUT a bude to 

poslední zasedání před prázdninami.   

 

Zapsala:   Ing. Michaela Urbanovská 

Za správnost:   Ing. Michal Farník, předseda 

Ing. Katarína Rovenská, první místopředsedkyně    

Mgr. Damir Solak, místopředseda pro zahraniční záležitosti  

 


